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Kasteel van Horst  -  Restauratie

Herita is een belangrijke partner in het erfgoedlandschap en heeft drie kerntaken: het 
draagvlak voor onroerend erfgoed vergroten, de erfgoedsector versterken en het 
onroerend erfgoed ontwikkelen, beheren en ontsluiten. Herita heeft heel wat 
verschillende waardevolle sites in haar portefeuille. Voor deze sites heeft Herita een 
ontwikkelingsvisie voor open erfgoed uitgetekend waarin de zorg voor het erfgoed en 
kwaliteitsvolle publiekswerking centraal staan.

In Vlaams-Brabant is het kasteel van Horst als open erfgoedsite in beheer van Herita. 
Het kasteel van Horst werd in 2007 verkocht door de laatste adellijke eigenares aan het 
Agentschap voor Natuur en Bos (ANB). Herita nam de erfpacht van het kasteel over en 
voert restauratiewerken uit. Momenteel is het kasteel gesloten tot 2024 voor restauratie 
en werkt Herita samen met de vrijwilligers van het Horstgenootschap om de kasteelsite 
onder de aandacht te houden.

Midden september maakte Herita via een persbericht bekend dat de stabiliteitsproblemen 
van het kasteel van Horst ernstiger waren dan aanvankelijk gedacht. Intussen heeft de 
erfgoedstichting in detail onderzocht op welke manier het kasteel best kan worden 
gestabiliseerd. Onder de brug, de kapel en het kasteel zullen jetgroutpalen worden 
geboord als deel van de eerste restauratiefase. Herita geeft in haar communicatie aan via 
een openbare aanbesteding op zoek te zijn naar een aannemer voor de algemene 
restauratie.

1. Kan de minister toelichting geven bij de laatste stand van zaken over de restauratie 
van het kasteel van Horst? Blijft Herita vasthouden aan 2024 als deadline voor de 
gedeeltelijke opening van het kasteel?

2. Welke impact hebben de recente vaststellingen op de publiekswerking rond de site?

3. Is er al overleg geweest tussen Herita en de vrijwilligers van het Horstgenootschap 
over de gevolgen voor de publiekswerking? Zo ja, wat was daarvan het resultaat?

4. Wat is de stand van zaken van de fondsenwervingsactie van Herita?
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1-3.De restauratie van het kasteel van Horst is voorwerp van een 
meerjarenpremieovereenkomst (2020-2023) tussen de Vlaamse regering en Herita en 
wordt ondersteund door bijkomende middelen in het kader van het Relanceplan 
‘Vlaamse Veerkracht’. In het kader van de meerjarenpremieovereenkomst zijn de 
voorbije jaren premies toegekend en voor de betreffende werken (ruwbouwwerken 
aan het exterieur en het interieur, restauratie van de historische plafonds en 
schilderingen) is de aanbesteding in voorbereiding. Als alles goed verloopt, kunnen de 
werken voor de zomer worden gegund en kan de uitvoering volgen na het bouwverlof. 
De meerjarenpremieovereenkomst voorziet dit jaar nog één premietoekenning voor 
de binnenafwerking van het kasteel en de heraanleg van het binnenplein. De uitvoering 
van het geheel zal 1000 kalenderdagen in beslag nemen en heeft impact op de 
toegankelijkheid. Publiekswerking blijft niettemin een belangrijk aandachtspunt. Een 
deel van de aan Herita toegekende Relancemiddelen is specifiek hiervoor bestemd en 
moet het mogelijk maken al tijdens de restauratie met een sterk, doch aan de situatie 
aangepast aanbod naar het publiek te stappen. Daarbij wordt de omgeving van het 
kasteel als uitgangspunt genomen en de restauratie wordt mee voorwerp van de 
ontsluiting. Het Horstgenootschap wordt hierbij vanzelfsprekend actief betrokken.

4. Herita stippelde een fondsenwervingstraject uit in samenwerking met een externe 
partner. Dit is klaar om van start te gaan. Na een inleidende fase met focus op 
‘community building’ volgen concrete acties. De globale publiekswerking rond de site 
moet overigens giften stimuleren.


